
Protokół Nr XX/12

XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 29 lutego 2012.

Obrady XX zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Władysław 

Nacel. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do 

niniejszego protokołu. Sołtysi zgodnie z lista obecności stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu oraz goście zgodnie z lista obecności stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Lichnowy za 201 lr.

11. Ocena gospodarowania nieruchomościami gminy za 201 lr.

12. Ocena przestrzegania przez mieszkańców gminy przepisów w zakresie utrzymania porządku 

i czystości.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Przewodniczącego Rady 

Gminy Lichnowy.

14. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy:

a) podjecie uchwały w sprawie regulaminu głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady 

Gminy Lichnowy

b) wybór komisji skrutacyjnej

c) głosowanie w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

d) ogłoszenie wyników glosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Lichnowy

e) podjecie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

15. Przekazanie dalszego prowadzenia sesji nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady Gminy 

Lichnowy.

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie umowy użyczenia .

17. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf za odbiór ścieków.



18. podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lichnowy na 2012 rok.

19. podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębach: Lichnowy, Lichnówki, 

Dąbrowa, Pordenowo, Starynia, Boręty, Parszewo, Tropiszewo, Lisewo Malborskie — 

FARMA WIATROWA LICHNOWY”.

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie Lichnowy, Lichnówki, Szymankowo -  „ FARMA 

WIATROWA SZYMANKOWO II”.

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Lichnowy.

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Priorytet IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w 

regionach, Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich.

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Lichnowach do realizacji zadania gminy w zakresie wspierania rodziny.

24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia i przystąpienia Gminy 

Lichnowy do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Malborskiego oraz w sprawie wyboru delegatów 

do tego Stowarzyszenia.

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012 roku dla Gminy 

Miłoradz.

26. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

27. Wolne wnioski

28. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 

uwagi.

Uwag nie zgłoszono.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli proponowany porządek obrad.

Ad. 5. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji.



R a d n i w g ło so w a n iu  ja w n y m  p rzy ję li je d n o g ło śn ie , bez uw ag  p r o to k ó ł z  p o p rze d n ie j sesji.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p . R7. N a c e l :  chciałbym Państwa poinformować, że Pan Wójt przedstawił na moje ręce 

sprawozdanie o wysokości osiąganych zarobkach nauczycieli na terenie naszej gminy. Puszczam to 

w obieg aby każdy mógł się z tym zapoznać. Chciałbym też przekazać prośbę o pomoc i wsparcie 

jeśli chodzi o jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej w Pordenowie, proszę o pozytywne podejście 

do ich prośby.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: odbywają się zebrania wiejskie. Wczoraj byliśmy w Borętach jutro czeka nas Tropiszewo, 

następnie Parszewo, ok. 12 marca Szymankowo. Starynię ustalimy z Panem Zbigniewem Puzio po 

20. Zostanie Pordenowo, ale jak Państwo wiecie w świetlicy mieszkają Państwo Szostek i będzie to 

trwało prawdopodobnie do końca kwietnia. Także zebranie w Pordenowie zrobimy w maju. 

Najczęstszymi tematami na zebraniach są drogi, oświetlenie oraz inwestycje. Myślę, że mieszkańcy 

rozumieją naszą sytuacje budżetową. Co do frekwencji to jest różnie, w Lisewie Malb. ok. 100 osób 

także bardzo ładnie. Myślę, że temat mostu Tczewskiego był tu bardzo ważnym punktem, Pan 

Wicestarosta tczewski nas odwiedził i wyjaśnił mieszkańcom jak sprawa wygląda.

W ubiegłym tygodniu spotkaliśmy się z Dyrektorem Delegatury Kuratorium Oświaty w Tczewie, 

Panem Stanisławem Sumowskim, rozmawialiśmy na temat oświaty, gimnazjum w Szymankowie 

oraz na temat konkursów na dyrektorów szkół w Lisewie Malb. oraz Szymankowie. Chciałbym 

jeszcze dodać, że otrzymaliśmy pozytywną opinię z Kuratorium na temat likwidacji Gimnazjum w 

Szymankowie. Mieliśmy również spotkanie z dyrektorami szkół oraz księgowym na temat spraw 

finansowych, m.in. możliwości podwyżek dla pracowników niepedagogicznych. Drobne podwyżki 

w szkołach były, ale dopóki nie mamy pewnego obrazu wysokości subwencji nie możemy 

podejmować żadnych decyzji. Rozmawialiśmy również z Panią Dyrektor z Szymankowa na temat 

ustaleń dot. szkoły. Wydaje mi się, ze na sesji marcowej będziemy znali już więcej szczegółów.

Z Agencji Nieruchomości Rolnych otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 96% na remont 

kanalizacji na osiedlu w Lisewie Malb. wczoraj podpisałem już akt notarialny. Zostaje nam sprawa 

baj pasa oraz Boręt. Dużo spraw wychodzi na zebraniach wiejskich, chciałbym bardzo serdecznie 

podziękować Panu Kierownikowi Posterunku Policji w Lichnowach za udział w każdym zebraniu.

p . T. K o r z e n io w s k i:  w ubiegłych latach nigdy policja nie jeździła na zebrania, chciałbym również 

podziękować za taki aktywny udział.



Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

p. T. Korzeniowski: mam pytanie do osoby, która ustala porządek obrad. Czy na wysyłanym do nas 

porządku obrad mogłaby być zawarta informacja o zaproszonych gościach, kto referuje dany 

materiał.

p. W. N acel: oczywiście zostanie zawarta informacja kto będzie referował.

p. B. Graban: czy został zakupiony rozrusznik do samochodu strażackiego w Lisewie Malb.? Jeden 

nie działa drugi jest użyczony do Malborka i na dzień dzisiejszy nie mamy auta.

p . W ójt: z tego co wiem to został zakupiony to samo tyczy się akumulatorów. Jeśli chodzi o ten 

użyczony samochód to zadzwonił do mnie Pan Komendant Zakrzewski i prosił abyśmy użyczyli im 

samochód Mitschubishi, ponieważ ich nowy samochód zepsuł się i na czas remontu prosił o 

wypożyczenie tego, który nam odsprzedali ponieważ u nich nie może być takiej sytuacji, że 

samochodu nie będzie w ogóle. W Lisewie Malb. Star jest wyposażony w wodę i dopóki nie 

zrobimy remizy, czyli nie podniesiemy dachu to na zimę również i w Lisewie Malb. zostanie droga 

spuszczona. Ostatnio odbyło się spotkanie OSP i niestety ale remontu są konieczne.

p . A . G r u n a u : chciałam zapytać czy zostanie utworzone przedszkole w Lisewie Malb.?

p . W ójt: jak  Państwo wiecie mogliśmy złożyć projekt na otwarcie punktu przedszkolnego. Dla 5 

dzieci musi być 16 m2 na każde kolejne dziecko 2,5 m2. Wskazałem Lisewo Malb. umówiłem się w 

ferie z Dyrektorem w celu ustalenia, czy na terenie szkoły jest możliwość wydzielenia 

pomieszczenia pod taki punkt przedszkolny. Takie pomieszczenie znalazłoby się w Lichnowach, ale 

mieliśmy za mało czasu na remonty. Jestem dobrej myśli i mam nadzieję, że w przyszłym roku będą 

tez takie projekty. Działa to na zasadzie, ze przez pierwsze dwa lata otrzymujemy dotację, ale potem 

przez kolejne dwa lata musimy my z własnego budżetu utrzymać to przedszkole. Nie chciałbym 

jednak otwierać przedszkola, które pomieści 6 dzieci, jak już to na 20.

p . /. Z b r z e ź n a :  może byśmy wykorzystali poddasze w Lisewie Malb.? Jak budowano to przedszkole 

to w zamyśle miano aby później móc zagospodarować poddasze.

p . A . K u n k e l:  to są bardzo duże koszty. Z tego projektu możemy uzyskać jakieś środki na remont, 

ale to z pewnością pomniejsza budżet na pomoce dydaktyczne także należy wszystko dokładnie 

przemyśleć i poważnie się zastanowić. Na pewno jeżeli w przyszłym roku będą takie projekty to 

będziemy chcieli taki wniosek złożyć, bo na naszym terenie na pewno dużym zainteresowaniem



cieszyłoby się takie przedszkole. Myśleliśmy też o świetlicy w Lisewie Malb. ale po 1 nie ma tam  

prysznica i prawdopodobnie urząd marszałkowski nie zgodziłby się na to, aby zrobić tam  

przedszkole, bo nie jest to zgodnie z wcześniejszym dofinansowaniem jakie otrzymaliśmy na 

świetlice wiejską która się tam mieści. To są pieniądze unijne i musi występować tzw. trwałość 

projektu a co za tym idzie tam musi być świetlica wiejska i temu to powinno służyć.

p . W. N a c e l :  wysłuchując Państwa pytań i uwag przypominam sobie pytanie które na jednych z 

poprzednich komisji zadałem Panu Wójtowi odnośnie oświaty. Może w miesiącu kwietniu 

ujęlibyśmy punkt w porządku pracy rady gminy na temat wizji rozwoju oświaty do 2014 roku. Jakie 

należy podjąć działania i wprowadzić zmiany aby do 2014 roku polepszyć funkcjonowanie oświaty.

p . W ójt: możemy cos takiego przyjąć ale nie wiem czy jest sens, tu co chwila się coś zmienia jak  są 

projekty unijne to należy z nich korzystać. I dzisiaj mówię z pełną świadomością, że chcę aby na 

naszym terenie powstało choć jedno przedszkole. Co do remontu i adaptacji poddasza w Lisewie 

Malb. to myślę, że warto się nad tym zastanowić. Z tego co wiem w przyszłym roku ma być również 

mały projekt.

p . W. N a c e l:  jest dobra wola i jest potrzeba na przygotowanie takiej wizji. Może uda nam się 

wypracować cos odnośnie oświaty a nie działać po omacku.

p . T. K o r z e n io w s k i:  co się planuje odnośnie budynku w Szymankowie?

p . W ójt: na pewno pozostanie tam biblioteka. Mówiłem, że już zleciłem pani Stachowiak, aby 

szukała projekty na utworzenie świetlicy wiejskiej w Szymankowie. Na dole byłaby świetlica, 

zostaną te pomieszczenia u góry ale je tez się jakoś zagospodaruje. Priorytetem jest utworzenie 

świetlicy a wiem, że będzie źródło finansowania dlatego wszystko jest na dobrej drodze.

p .  /. Z b r z e ź n a :  chodnik na Braterskiej od Pana Kostrzewy do ulicy 10 marca. Nie dałoby się go 

zrobić? Pozostałe są ładne, to gdy byłoby to zrobione to byłoby już ładnie

p . W ó jt: ile jest tam metrów?

p . I. Z b r z e ź n a :  około 200 metrów.

p . W ó jt: to już jest inwestycja.



p. D. Wereszko: czy jako stowarzyszenie będziemy mogli organizować na starej świetlicy w esela 

imprezy i inne podobne?

p. Wójt: ja  przedstawiłem swoją wizję jeśli chodzi o ten budynek. Poza tym uważam, że wydzielenie 

kuchni i łazienki nie ograniczałoby w dużym stopniu metrażu tej Sali. Mieszkańcy od wielu lat 

prosili mnie o świetlicę, dlatego wątpię, aby byli zadowoleni jeśli dowiedzą się, że jej nie dostana bo 

stowarzyszenie chce organizować wesela. Na świetlice wiejskie można dostać nawet 75% 

dofinansowania, a na wasza działalność? Jeżeli taka właśnie będzie wola mieszkańców że nie chcą 

świetlicy tylko mam to oddać stowarzyszeniu to nie widzę problemu, ale dla mnie najważniejsze jest 

zapytanie o zdanie dzieci i młodzieży, oraz wszystkich mieszkańców.

p . W. N a c e l: może ja przerwę te dyskusję. Może na temat tego budynku spotka się Rada Sołecka, 

radni i Stowarzyszenie i podejmiemy jakaś decyzję na temat zagospodarowania tego budynku.

p. Wójt: uważam, że każdy powinien mieć prawo głosu, każdy z mieszkańców. Ludzie chcieli 

świetlicy, młodzież sali komputerowej. Przecież ja chciałem to dla nich robić nie dla siebie.

p . W. N a c e l:  tam są pomieszczenia i na sale komputerowe. Wszystko da się pogodzić.

p . J. M a c iu ń s k i:  chciałbym podziękować Panu Kierownikowi Posterunku w Lichnowach za 

zebrania wiejskie. To bardzo miłe, że interesuje się każdą miejscowością.

p . R . S z a fr a n ;  czy my mamy wpływ na wykonywanie chodnika i drogi w Parszewie? Chodnik jest 

wyżej i woda zostaje na posesjach, nie spływa.

p. Wójt: niestety problem z drogami jest w każdej miejscowości, na każdym zebraniu jest poruszany 

temat inwestycji powiatowych. W Zarządzie Dróg Powiatowych jest nowy Dyrektor, ale niestety po 

terenie on nie jeździ. Zbieramy wszystkie uwagi z zebrań wiejskich odnośnie tych usterek i chcemy 

wysłać pismo do Starosty. My nie jesteśmy inwestorem i możemy tylko prosić Starostwo o 

jakąkolwiek interwencję.

p . R . S z a fr a n ;  ale to za nasze pieniądze.

p . S . M ło d z iń s k i:  prosiłbym o usunięcie krzaków oraz odrostów przy drodze która prowadzi z 

Parszewa do Tralewa.



p . T. Korzeniowski: Jeżeli my jesteśmy inwestorem to nie musimy od razu zapłacić całej kwoty, 

możemy wpłacić część pieniędzy resztę dopiero po upływie okresu gwarancji. Wtedy myślę, że 

firmy inaczej by reagowały na nasze skargi, bylibyśmy w pewien sposób zabezpieczeni.

p . W. N acel'- jest tak jak jest. Starostwo jest wystarczająco obyte w prawie i myślę, że odpowiednio 

się zabezpieczają w umowach. Teraz pozostaje zgłaszanie naszych uwag i wiara, że Starostwo 

należycie się tym zajmie.

P rzew odn iczący R ady Gm iny u dzielił g ło su  P an i A n n ie  G runau -  P rzew odn iczącej W spólnego P o sied zen ia  

K om isji S ta łych  R ady Gm iny L ichnow y, k tóra  po in form ow ała , ze  p ro jek ty  u ch w ał zosta ły  zaop in io w a n e  

pozytyw nie. P rojekty uchw ał om aw iane były n a  posied zen iu  K om isji S ta łych  R ady G m iny L ichnow y w d n iu  

23.02.2012r.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco.

Ad. 10. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Lichnowy za 201 lr .

p. T. Korzeniowski: dołączę się do tych podziękowań za bardzo szybkie interwencje i za udział w 

zebraniach wiejskich. Chciałbym również zapytać jaka jest w policji rzeczywistość, czy dalej 

musicie na wszystkim oszczędzać? Jak wygląda wasza sytuacja?

p. L. Topór: jak we wszystkich instytucjach tak i w policji jest brak pieniędzy na wszystko. Staramy 

się pozyskiwać dodatkowe pieniądze i wsparcie między innymi z samorządów. Komenda pieniądze 

z wakatów woli przeznaczać na premie dla pracujących już funkcjonariuszy. Braki są i to duże, nie 

uległo to zmianie, jednak skończyły się już czasy kiedy mieliśmy oszczędzać na paliwie.

p . W. N a c e l:  oceniając prace policji chciałbym potwierdzić to co powiedziałem na komisjach. 

Ogólnie jest pozytywny odbiór policjantów na naszym terenie. Chciałbym podziękować za taką 

dobrą współpracę.

I n fo r m a c ja  o  s ta n ie  b e z p ie c z e ń s tw a  p u b lic z n e g o  n a  te r e n ie  g m in y  L ic h n o w y  za  2 0 1  l r .  z o s ta ła  

p r z y ję ta  p r z e z  a k la m a c ję , s ta n o w i o n a  z a łą c z n ik  n r  4  d o  n in ie js z e g o  p r o to k o łu .

Ad. 11. Ocena gospodarowania nieruchomościami gminy za 201 lr.



Uwag i wniosków nie zgłoszono.

In fo r m a c ja  o d n o śn ie  o c e n y  g o s p o d a r o w a n ia  n ie r u c h o m o ś c ia m i g m in y  za  2 0 1 1  ro k  z o s t a ła  

p r z y ję ta  p r z e z  a k la m a c je , s ta n o w i o n a  z a łą c z n ik  n r  5  d o  n in ie js z e g o  p r o to k o łu .

Ad. 12. Ocena przestrzegania przez mieszkańców gminy przepisów w zakresie utrzymania 

porządku i czystości.

p. T. Korzeniowski; jak będzie uchwalana opłata śmieciowa to tam są trzy warianty. Czy wybierać 

będzie rada?

p. W. Nacel: tak my zadecydujemy.

O c e n a  p r z e s tr z e g a n ia  p r z e z  m ie s z k a ń c ó w  g m in y  p r z e p is ó w  w  z a k r e s ie  u tr z y m a n ia  p o r z ą d k u  i 

c z y s to ś c i z o s ta ła  p r z y ję ta  p r z e z  a k la m a c ję , s ta n o w i o n a  z a łą c z n ik  n r  6  d o  n in ie js z e g o  p r o to k o łu .

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Przewodniczącego 

Rady Gminy Lichnowy.

p . I. Z b r z e ź n a :  na poprzedniej sesji pan Przewodniczący wyraził swoją prośbę o przyjęcie 

rezygnacji i przygotowanie stosownej uchwały.

p . B . G ra b a n :  prosiłbym o wyjaśnienie podjętej decyzji.

p . T. K o r z e n io w s k i;  dla mnie ta decyzja nie jest tak do końca przemyślana i została podjęta pod 

wpływem emocji.

p . I. Z b r z e ź n a :  jeśli my te uchwałę dzisiaj przyjmiemy to prosiłabym nowego przewodniczącego o 

dbałość o godność radnego i dobre imię rady. Proszę aby nowo wybrany przewodniczący 

pielęgnował te cechę którą posiadał nasz dotychczasowy Przewodniczący.

p . S . O s iń sk a , ja  uważam, że Pan Przewodniczący wystarczająco przemyślał swoja decyzję i my 

powinniśmy ją  uszanować i przegłosować.

p . W. N a c e l:  z mojej strony to nie były emocje, to była przemyślana decyzja, nie podejmowałem jej 

pod żadnymi naciskami i namowami. Obserwuję naszą radę widzę, że okrzepła, co raz lepiej



pracuje. Jest to odpowiedni moment, kiedy mogłem taką decyzje podjąć. Dodam również, że sa 

chwile kiedy czuję się zmęczony.

p . T. K o r z e n io w s k i:  jeśli my nie przyjmiemy tej rezygnacji, co z tego wyniknie?

p . W. N a c e l:  będziemy mieli problem.

p . I. Z b r z e ź n a : proponuję uszanować i przegłosować.

R a d n i  p r z y j ę l i  p n y  1 0  g lo sa c h  za , 4  p r z e c iw  o ra z  je d n y m  w s tr z y m u ją c y m  s ię , u c h w a łę  N r  X X / /1 2  

R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2r. w  sp ra w ie . U c h w a ła  s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  7  d o  

n in ie js z e g o  p ro to k o łu .

p . W. N a c e l:  chciałbym wszystkim Państwu serdecznie podziękować za współpracę.

p . W ójt: decyzja suwerenna podjęta przez pana Przewodniczącego, mimo tego ze nie jest ju ż  

przewodniczącym zostaje jako radny i będzie nam służył pomocą. Chciałbym serdecznie 

podziękować panu za współpracę i mam nadzieję, że dalej będziemy robić wszystko dla dobra 

gminy.

Ad. 14. Wybór przewodniczącego rady Gminy Lichnowy:

a) podjecie uchwały w sprawie regulaminu głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady 

Gminy Lichnowy

D o u ch w a ły  p y ta ń  i uw ag  nie w niesiono .

R a d n i  p r z y ję l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X //1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2r. w  

s p r a w ie  r e g u la m in u  g ło s o w a n ia  w  w y b o ra c h  P r z e w o d n ic z ą c e g o  R a d y  G m in y  L ic h n o w y . U c h w a ła  

s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  8 d o  n in ie js z e g o  p r o to k o łu .

b) wybór komisji skrutacyjnej

Do komisji wybrano następujące osoby:

1. Stefania Osińska

2. Anna Grunau

3. Kazimiera Szczuchniak.



c) głosowanie w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy 

p. S. Osińska: proszę o zgłoszenie kandydatur na przewodniczącego.

p. Z. Rybicki; proponuje Pana Dariusza Wereszko.

p. D. Wereszko: ja bardzo dziękuję za tą nominację ale mam za dużo obowiązków i niestety nie 

skorzystam.

p. J. Maciuński: ja proponuje pana Zbigniewa Rybickiego, 

p. Z. Rybicki: zgadzam się na kandydowanie, 

p. R. Szafran: proponuje Pana Tadeusza Korzeniowskiego, 

p. T. Korzeniowski: zgadzam się.

p. D. Wereszko: ja  natomiast proponuje Panią Iwonę Zbrzeźna. 

p. I. Zbrzeźna: ja  bardzo dziękuje ale nie skorzystam.

d) ogłoszenie wyników glosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Lichnowy

Pani Stefania Osińska ogłosiła wyniki, które przedstawiały się następująco:

Pan Tadeusz Korzeniowski uzyskał 3 głosy za, natomiast Pan Zbigniew Rybicki uzyskał 12 głosów 

za.

e) podjecie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

D o u ch w a ły  p y ta ń  i u w a g  nie w niesiono .

R a d n i  p r z y ję l i  j e d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 4 5 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2 r . 

w  s p r a w ie  w y b o ru  P r z e w o d n ic z ą c e g o  R a d y  G m in y  L ic h n o w y . U c h w a ła  s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  9 d o  

n in ie js z e g o  p r o to k o łu .



Ad. 15. przekazanie dalszego prowadzenia sesji nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady  

Gminy Lichnowy.

p. Iwona Zbrzeźna: chciałam serdecznie pogratulować nowo wybranemu przewodniczącemu. 

Powinien być Pan dumny, że Rada dostrzegła w Panu potencjał i proszę pamiętać o pielęgnowaniu 

wartości, o których wcześniej wspominałam.

p . W. N a c e l:  serdecznie gratuluję. Przyszedł czas na młodych radnych, czas na zmiany. Myślę, że 

poprowadzi pan te Radę lepiej ode mnie i zrobi pan wszystko aby autorytet Rady był bardzo dobry. 

W razie pytań czy wątpliwości niech Pan pamięta, że służę pomocą.

p . W ójt: dziękuję Państwu bardzo, że obdarzyliście Pana Rybickiego takim zaufaniem. Wiadomo, że 

początki zawsze są ciężkie, ale każdy młody powinien mięć swoje pięć minut, swoja szansę. Ja 

deklaruję ze swojej jak i urzędu strony wszelaką pomoc.

p . T. K o r z e n io w s k i:  życzę aby Pan był zawsze sobą i zawsze mówił to co myśli.

p . Z . R y b ic k i:  chciałabym bardzo podziękować za oddane na mnie głosy. Nie ukrywam, że funkcja 

Przewodniczącego jest dla mnie ogromnym wyzwaniem. Obiecuję, że zrobię wszystko aby stanąć na 

wysokości zadania.

R a d n y P an R o m a n  S za fra n  o p u śc ił o b ra d y  S es ji R a d y  G m iny  L ichnow y.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie umowy użyczenia.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i  p r z y ję l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 4 6 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2 r. 

w  s p r a w ie  w y ra że n ia  z g o d y  n a  p o d p is a n ie  u m o w y  u ży c ze n ia . U c h w a ła  s ta n o w i  za łą c z n ik  N r  1 0  d o  

n in ie js z e g o  p r o to k o łu .

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf za odbiór ścieków.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.



R a d n i  p r z y j ę ć  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 4 7 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu teg o  2 0 1 2 r . 

w  s p r a w ie  d o p ła ty  do  ta r y f  za  o d b ió r  śc ie k ó w . U c h w a ła  s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  11 d o  n in ie js z e g o  

p ro to k o łu .

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lichnowy na 2012 rok.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i  p r z y ję l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 4 8 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2 r .  

w  sp r a w ie  p r o g r a m u  o p ie k i n a d  z w ie r z ę ta m i b e z d o m n y m i o r a z  z a p o b ie g a n ia  b e z d o m n o ś c i  z w ie r z ą t  

n a  te r e n ie  G m in y  L ic h n o w y  n a  2 0 1 2  ro k . U c h w a ła  s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  1 2  d o  n in ie js z e g o  

p r o to k o łu .

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębach: Lichnowy, 

Lichnówki, Dąbrowa, Pordenowo, Starynia, Boręty, Parszewo, Tropiszewo, Lisewo 

Malborskie -  „ FARMA WIATROWA LICHNOWY”.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i  p r z y ję l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 4 9 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2 r .  

w  s p r a w ie  u c h y le n ia  u c h w a ły  w  s p r a w ie  p r z y s tą p ie n ia  d o  s p o r z ą d z e n ia  m ie js c o w e g o  p la n u  

z a g o s p o d a r o w a n ia  p r z e s tr z e n n e g o  w  o b r ę b a c h :  L ic h n o w y , L ic h n ó w k i, D ą b r o w a , P o r d e n o w o ,  

S ta r y n ia , B o r ę ty ,  P a rs ze w o , T ro p is ze w o , L is e w o  M a lb o r s k ie  -  „ F A R M A  W IA T R O W A  

L I C H N O W Y ”. U c h w a ła  s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  1 3  d o  n in ie js z e g o  p r o to k o łu .

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie Lichnowy, Lichnówki, Szymankowo -  „ FARMA 

WIATROWA SZYMANKOWO II”.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i  p r z y ję l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 5 0 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2 r . 

w  s p r a w ie  p r z y s tą p ie n ia  d o  s p o r z ą d z e n ia  m ie js c o w e g o  p la n u  z a g o s p o d a r o w a n ia  p r z e s tr z e n n e g o  w  

o b r ę b ie  L ic h n o w y , L ic h n ó w k i,  S z y m a n k o w o  -  „ F A R M A  W IA T R O W A  S Z Y M A N K O W O  I I ”. 

U c h w a ła  s ta n o w i  z a łą c z n ik  N r  1 4  d o  n in ie js z e g o  p r o to k o łu .



A d .  21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium  

uw ^^ur^w ań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Lichnowy.

D o  uchwiły pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i  p f y ję l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 S 1 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2 r. 

w  s p r a n e  p r z y s tą p ie n ia  d o  s p o r z ą d z e n ia  z m ia n y  S tu d iu m  u w a r u n k o w a ń  i  k ie r u n k ó w  

z a g o s p o i i r o w a n ia  p r z e s tr z e n n e g o  G m in y  L ic h n o w y . U c h w a ła  s ta n o w i  z a łą c z n ik  N r  1 5  d o  

n i n i e j s z ą )  p ro to k o łu .

A d . 22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Priorytet IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w 

regionach, Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich.

p . S .  O sińska: dlaczego ten projekt dotyczy szkoły w Lisewie Malb. a nie pozostałych?

p. A .  K u n kel: szkoła Lichnowy miała już inny wniosek. W związku z tym, że wcześniej była już  

m ow a o potrzebie języka angielskiego w Lisewie Malb. to podjęliśmy decyzję, że wniosek zostanie 

napisany właśnie dla tej szkoły.

p . S .  O siń ska: czyli każda szkoła może składać indywidualnie takie wnioski?

p. A . K u n k e l; w Lichnowach jest język angielski od pierwszej klasy natomiast w Lisewie w szkole 

podstawowej nie ma go w ogóle.

R a d n i  p r z y ję l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 5 2 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2 r . 

w  s p r a w ie  p r z y ję c ia  d o  r e a l iz a c j i  p r o je k tu  w  ra m a c h  P r o g r a m u  O p e ra c y jn e g o  K a p ita ł  L u d z k i  

2 0 0 7 -2 0 1 1  P r io r y te t  IX . R o z w ó j  w y k s z ta łc e n ia  i k o m p e te n c ji  w  re g io n a c h , D z ia ła n ia  9 .5  O d d o ln e  

in ic ja ty w y  e d u k a c y jn e  n a  o b sz a r a c h  w ie jsk ic h . U c h w a ła  s ta n o w i  z a łą c z n ik  N r  1 6  d o  n in ie js z e g o

p r o to k o łu .

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Lichnowach do realizacji zadania gminy w zakresie wspierania rodziny.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.



R a d n i  p r z y j ę l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 5 3 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu teg o  2 0 1 2 r .  

w  s p r a w ie  w y zn a c ze n ia  G m in n e g o  O śro d k a  P o m o c y  S p o łe c z n e j  w  L ic h n o w a c h  do  r e a l i z a c j i  

z a d a n ia  g m in y  w  za k re s ie  w s p ie ra n ia  ro d z in y . U c h w a la  s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  1 7  d o  n in ie js z e g o  

p r o to k o łu .

Ad. 24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia i przystąpienia Gminy 

Lichnowy do Stowarzyszenia Gmin i Powiaty Malborskiego oraz w sprawie wyboru delegatów  

do tego Stowarzyszenia.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i  p r z y j ę l i  je d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 5 4 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2  r. 

z m ie n ia ją c e j  u c h w a łę  w  s p r a w ie  u tw o r z e n ia  i  p r z y s tą p ie n ia  G m in y  L ic h n o w y  d o  S to w a r z y s z e n ia  

G m in  i  P o w ia ty  M a lb o rsk ie g o  o ra z  w  s p r a w ie  w y b o ru  d e le g a tó w  d o  te g o  S to w a r z y s z e n ia . U c h w a ła  

s ta n o w i z a łą c z n ik  N r  1 8  d o  n in ie js z e g o  p r o to k o łu .

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012 roku dla Gminy 

Miłoradz.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XX/155/12 Rady Gminy Lichnowy z dnia 29 lutego 

2012r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012 roku dla Gminy Miłoradz. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził przerwę w obradach Sesji Rady Gminy Lichnowy 

w związku z koniecznością przeprowadzenia obrad Komisji Rady Gminy Lichnowy w celu 

wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2012 rok.

Ad. 26. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012 rok.

Do uchwały pytań i uwag nie wniesiono.

R a d n i  p r z y ję l i  j e d n o g ło ś n ie  U c h w a łę  N r  X X /1 5 6 /1 2  R a d y  G m in y  L ic h n o w y  z  d n ia  2 9  lu te g o  2 0 1 2  r. 

w  s p r a w ie  zm ia n  b u d że tu  g m in y  n a  2 0 1 2  rok . U c h w a ła  s ta n o w i  za łą c z n ik  N r  2 0  d o  n in ie js z e g o  

p r o to k o łu .



Ad. 27. Wolne wnioski

p. J. Maciuński: w dniu dzisiejszym został wybrany nowy przewodniczący, jest on również 

przewodniczącym komisji rozwoju gospodarczego. Czy należy to zmienić?

p . W. N a c e l:  tak zostanie to zmienione na następnej sesji.

p . D. W e re szk o :  odnośnie przebudowy świetlicy w Lichnówki. Chciałbym, aby zwrócić uwagę na 

fundamenty tego budynku. Chodzi mi o to, że ten budynek nie jest w dobrym stanie i żeby nie było 

tak. że my zrobimy remont a ściany zaczną pękać i znowu potrzebne będą pieniądze na kolejne 

remonty.

p . Wójt: był na miejscu inspektor nadzoru i projektant. Oni sugerują, żeby wykonać świetlicę na 

bazie tych starych fundamentów. Kosztorys remontu to ok. 250 tys. zł, natomiast nowy budynek o 

tych samych wymiarach to koszt. Ok. 300 tys. zł. Teraz czekam tylko na rozmowę z projektantem, 

wydaje mi się, że jeśli będzie mała różnica to szkoda remontować coś starego skoro wystarczy tylko 

dołożyć 50 tys. zł. i będzie można postawić nowy budynek.

p .  7. K o r z e n io w s k i:  szukamy wszędzie oszczędności i pieniędzy, w roku 2011 nie została sprzedana 

żadna nieruchomość, może należy obniżyć te ceny?

p . W ójt: żeby wystawić nieruchomość na sprzedaż musimy w pierwszej kolejności ją  wycenić. W 

pierwszym przetargu cena musi być zgodna z wykonana wyceną. Potem mogę obniżyć cenę o 30 % ,  

następnie o 50 %. Jeżeli chodzi o działki budowlane to myślę, że to się ruszy. Nieruchomości 

również myślę, że zostaną sprzedane. Nie wiem czy my wszystko sprzedamy, ale jestem dobrej 

myśli. Dzierżawcy sklepów są zainteresowani kupnem lokali.

p . T. K o r z e n io w s k i:  moje pytanie odnosiło się do nieruchomości do których dokładamy.

p . A . K u n k e l:  przeważnie to są grunty, a więc do nich nie dokładamy a reszta jest dzierżawiona. 

Czasami sama procedura jest bardzo długa i dlatego jest to takie rozległe w czasie. Część działek 

budowlanych nie została sprzedana właśnie z uwagi na trwającą procedurę.

p . J . M a c iu ń s k i:  odnośnie kanalizacji na osiedlu w Lisewie Malb., czy jest już coś wiadomo kiedy 

to zostanie zrobione?



p . W ójt: czekamy na przetarg. Musimy zrobić to w tym roku. Mamy projekt, pozostaje sprawa 

przetargu. Myślę, że jesienią zostanie to zrobione.

p . S . O s iń s k a :  ulica Zwycięstwa w Lichnowach tzw. szlakowka, czy to zostanie zrobione? Droga na 

Parszewo również nadaje się do remontu.

p . W ójt: droga na ulicy Zwycięstwa jest już nasza gminna. Na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie 

nic z tym zrobić. Jeśli chodzi o drogi na terenie naszej gminy to starostwo nie przewiduje nic. Jeśli 

chodzi o Parszewo te 2 km 200 metrów to koszt remontu wynosi ok. 1 min złotych nie jest nas na to 

stać. Parszewo ma piękną drogę od strony Nowego Stawu a ta nie jest tak bardzo uczęszczana. 

Większy problem jest z drogą na wieś Boręty. Rozmawiałem ze Starostą, żeby powiat przejął tę 

drogę. Jeżeli to się uda to w roku 2013 znowu będą Schetynówki i wtedy możemy myśleć o 

remoncie tej drogi, chciałbym również przy tej okazji ująć również drogi do Parszewa, Starynia- 

Szymankowo, Lichnowy -  Pordenowo. W 2013 roku ma być dofinansowanie 30 % a nie 50 tak jak 

było, ale musimy korzystać póki dają cokolwiek.

p . T. K o r z e n io w s k i:  grunt jest powiatu a asfalt nasz na drodze do Boręt, jak to możliwe?

p . W ójt: to było zrobione pod pisane wcześniej wnioski.

p . T. K o r z e n io w s k i:  a teraz mamy problem, no ale cóż uczymy się na błędach.

Ad. 28. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XVI sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 14 listopada 201 lr.

Protokołowała:

Sandra Choszcz

Przewodniczący Rady Gminy: 

cy Rady
Zbigniew Rybicki 
Zbigniew Rybicki


